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REVISTA PRESEI 
 

 Prima şedinţă din acest an: Guvernul va aproba publicarea unei cărţi cu realizările din 2018 
Executivul are pe ordinea de zi a primei şedinţe din acest an un memorandum care prevede publicarea unui 
volum, cu fonduri publice, privind implementarea măsurilor Programului de guvernare în anul 2018. Raportul 
Exectivului va fi realizat sub coordonarea lui Darius Vâlcov. 
„Programul de guvernare 2018-2020, document programatic, aprobat prin Hotărârea Parlamentului nr. 1 din 29 
ianuarie 2018, include măsurile pe care Guvernul şi le-a asumat pentru atingerea obiectivului de realizare a unei 
<creşteri economice inteligente, sustenabile şi incluzive, de natură a furniza premisele consolidării unui stat 
puternic, proactiv şi a unei societăţi echilibrate, cu o clasă de mijloc extinsă>”, prevede memorandumul trimis de 
secretarul general al Guvernului Toni Greblă şi Ion Ghizdeanu, preşedinte al Comisiei Naţională de Strategie şi 
Prognoză. 
De asemenea, documentul mai propune ca analiza şi coordonarea raportului să fie făcut de către Darius Vâlco, 
consilierul pe probleme economice al premierului Viorica Dăncilă. 
Totodată, Executivul vrea ca reprezentanţii Comisiei Naţionale de Strategie şi Prognoză să transmită fiecărui 
minister, până pe 1 februrie, evaluările parţiale pe fiecare domeniu din programul de guvernare, pe baza situaţiei 
prezentate de acestea pe parcursul lunii octombrie 2018. 
Până la data de 15 februarie, fiecare instituţie care are responsabilităţi sau contribuţii la îndeplinirea 
angajamentelor din programul de guvernare va transmite pe e-mail la Comisia Naţională de Strategie şi Prognoză 
propunerea acestora pentru forma finală a capitolului, cu includerea tuturor realizărilor din anul precedent. 
Ulterior, Comisia Naţională de Strategie şi Prognoză va prezenta în Guvern raportul însoţit de un memorandum 
care să evidenţieze, în sinteză, realizările din 2018. 
„Având în vedere realizările deosebite din domeniile prioritare, propunem elaborarea următoarelor capitole de 
sinteză: Principalele rezultate economico-sociale; Modul de realizare a celor 115 acţiuni prioritare; Investiţii 
publice şi investiţii în parteneriat public-privat; Programe guvernamentale şi scheme de ajutor de stat; Politica 
fiscal bugetară; Absorbţia fondurilor europene - acţiuni şi realizări. Pentru realizarea acestor capitole de sinteză 
propunem ca fiecare instituţie cu atribuţii în îndeplinirea Programului de guvernare să transmită la Comisia 
Naţională de Strategie şi Prognoză situaţia detaliată a obiectivelor de investiţii finalizate în anul 2018 şi stadiul 
celor în curs de finalizare. Se va menţiona valoarea cheltuielilor de investiţii pentru fiecare obiectiv”, potrivit 
sursei citate. 
Sursa menţionată precizează că după aprobarea raportului de către Guvern, acesta să fie publicat în 500 de 
exemplare, care vor fi distribuite instituţiilor din administraţia publică centrală şi locală, cheltuielile urmând să fie 
acoperite din bugetul Comisiei Naţionale de Strategie şi Prognoză. 
De asemenea, Guvernul mai are printre actele normative înscrise pe ordinea de zi a şedinţei de miercuri şi un 
proiect de hotărâre pentru stabilirea datei de la care vor fi puse în circulaţie paşapoartele electronice. 
„Paşapoartele electronice se eliberează titularului după achitarea contravalorii acestora.Contravaloarea 
paşapoartelor electronice eliberate în ţară se încasează potrivit dispoziţiilor art 15.1 din Legea nr 248/2005 privind 
regimul liberei circulaţii a cetăţenilor români în străinătate, cu modificările şi completările ulterioare”, prevede 
modificarea adusă articolului 5 din hotărârea de Guvern privind stabilirea datei la care se pun în circulaţie 
paşapoartele electronice. 
Conform comunicatului de presă al Executivului, în şedinţa de miercuri, Guvernul va discuta şi despre un proiect 
de hotărâre pentru revocarea sau numirea unor prefecţi/subprefecţi.De asemenea, pe ordinea de zi a şedinţei de 
miercuri a Executivului mai apar următoarele acte normative: 
„1. Proiect de Hotărâre pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr. 557/2006 privind stabilirea datei de la care se 
pun în circulaţie paşapoartele electronice, precum şi a formei şi a conţinutului acestora. 
2. Proiect de Hotărâre pentru modificarea Hotărârii Guvernului nr. 556/2006 privind stabilirea datei de la care se 
eliberează paşapoarte simple temporare, precum şi a formei şi conţinutului acestora. 
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3. Proiect de Hotărâreprivind comasarea, actualizarea datelor de identificare şi a valorilor de inventar ale unor 
imobile aflate în domeniul public al statului şi în administrarea Agenţiei de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură-
Centrul Judeţean Satu Mare. 
4. Proiect de Hotărâre pentru aprobarea Protocolului Sesiunii a X-a a Împuterniciţilor, semnat la Ismail, Ucraina, la 
4 octombrie 2018 pentru aplicarea Acordului între Guvernul României şi Guvernul Ucrainei privind cooperarea în 
domeniul gospodăririi apelor de frontieră, semnat la Galaţi, la 30 septembrie 1997. 
5.Proiect de Hotărâre privind actualizarea datelor de identificare şi a valorii de inventar a unui bun din domeniul 
public al statului aflat în administrarea Agenţiei pentru Protecţia Mediului Vrancea, instituţie publică cu 
personalitate juridică aflată în subordinea Agenţiei Naţionale pentru Protecţia Mediului, care funcţionează în 
subordinea Ministerului Mediului, ca urmare a efectuării lucrărilor de cadastru şi publicitate imobiliară şi 
reevaluării. 
6. Proiect de Hotărâre privind înfiinţarea şi funcţionarea Teatrului Muzical "Ambasadorii" şi pentru modificarea şi 
completarea anexei nr. 2 la Hotărârea Guvernului nr. 90/2010 privind organizarea şi funcţionarea Ministerului 
Culturii şi Identităţii Naţionale. 
7. Proiect de Hotărâre privind eliberări/numiri de prefecţi şi/sau subprefecţi. 
Executivul va adopta şi următoarele memorandumuri: 
„1. Memorandum cu tema: "Negocierea Acordului între Guvernul României şi Guvernul Malaysiei privind 
cooperarea în prevenirea şi combaterea terorismului, a criminalităţii organizate şi a altor infracţiuni grave" 
2. Memorandum cu tema: Aprobarea Raportului Final al Comitetului interministerial, constituit conform Deciziei 
Primului-ministru nr. 268/01.10.2018”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Isărescu, după ce Teodorovici a spus că îl va invita la Finanţe: N-am primit niciun fel de document/ 
Guvernatorul BNR, despre taxa pe activele băncilor: Ne-a luat şi pe noi prin surprindere trăsnaia 
Mugur Isărescu, Guvernatorul Băncii Naţionale a României (BNR), a susţinut, marţi, că n-a primit nicio invitaţie din 
partea ministrului Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, pentru o vizită la ministerul de Finanţe. 
„N-am primit niciun fel de document”, a afirmat, marţi, Mugur Isărescu, Guvernatorul Băncii Naţionale a României 
(BNR), în briefing-ul de presă după prima şedinţă de politică monetară din acest an, întrebat dacă a primit vreo 
invitaţie din partea ministrului Finanţelor Publice. 
De asemenea, în ceea ce priveşte presiunile pe care BNR le face asupra băncilor pentru a nu scădea ROBOR, 
Guvernatorul BNR a negat. 
„Este principalul instrument de politică monetară. Este o aiureală. N-am făcut nicio presiune”, a subliniat Isărescu, 
referindu-se la faptul că rata de politică monetară este la 2,5% pe an. 
De asemenea, întrebat dacă va răspunde unei eventuale invitaţii, Guvernatorul a susţinut că o discuţie despre 
bănci trebuie să fie făcută în cadrul Comitetului Naţional pentru Supravegherea Macroprudenţială (CNSM), iar el 
ca preşedinte al acestui Comitet ia în calcul să convoace o şedinţă extraordinară în care să se discute despre taxa 
pe activele financiare pentru bănci. 
„Mergem la Comitetul Naţional pentru Supravegherea Macroprudenţială. Discutăm la o şuetă? La o cafea?”, a 
punctat Isărescu, referindu-se la o potenţială invitaţie pentru o discuţie la Finanţe. 
Ministrul Finanţelor face parte din acest Comitet. 
Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, a spus, duminică seara, într-o emisiune, că îl va invita pe 
Guvernatorul Băncii Naţionale a României (BNR), Mugur Isărescu, la minister, pentru o discuţie privind băncile. 
Am să îi fac o invitaţie domnului Guvernator să facă o vizită la Finanţe, şi alături de preşedintele Asociaţiei 
Române a Băncilor (n.red. - Sergiu Oprescu). Să vorbim de provizioane bancare. Este momentul ca domnul 
Guvernator să vină şi la Finanţe şi să discutăm deschis”, a afirmat Eugen Teodorovici, duminică seara, într-o 
emisiune la Antena 3. 
Ministrul Finanţelor Publice a mai susţinut că, în ultimele zile, a auzit că sunt presiuni agresive din partea BNR, 
pentru a se nu se scădea ROBOR-ul, cel în funcţie de care este stabilită taxa pe activele financiare ale băncilor. 
„Este prima oară când fac acest lucru (n.red. - când îl invită pe Guvernator). Domnul Guvernator ştie şi ceilalţi ştiu 
că simt anumite lucruri foarte bine şi nu mă înşel”, a subliniat Teodorovici. 
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De asemenea, ministrul Finanţelor a mai susţinut că ROBOR ar trebuie să fie stabilit în funcţie de tranzacţiile care 
se fac, nu în funcţie de cotaţii. 
„În ianuarie se vor purta discuţii cu cei din BNR şi din bănci în ceea ce priveşte modul în care se aplică această 
ordonanţă”, a menţionat Teodorovici, referindu-se la OUG nr 114/2018, care include şi taxa pe activele financiare 
ale băncilor. 
De asemenea, ministrul Finanţelor a susţinut că preferă să aibă un cost mai mare de fiannţare, ca stat, „pentru că 
voi avea un cost mai mic în piaţă şi voi câştiga din efectele de runda a doua, când vor scădea dobânzile în piaţă şi 
va creşte economia”. 
 
Guvernatorul BNR, despre taxa pe activele băncilor: Ne-a luat şi pe noi prin surprindere trăsnaia 
Mugur Isărescu, Guvernatorul Băncii Naţionale a României (BNR), a afirmat, marţi, despre impunerea noii taxe 
pentru activele fianciare ale băncilor că este o trăsnaie care trebuia discutată cu sistemul bancar. 
„Principalul element de nemulţumire (al băncilor faţă de taxa pe activele financiare - n.red.) este că (...) nu s-a 
discutat cu industria. Aşa se construieşte Constituţia, aşa se construiesc legile în România: discuţi cu industria 
bancară. Nu, la sfârşit de an, în prag de Crăciun, vii cu o bombă din aceasta greu de înţeles. Cred că domnul 
ministru de Finanţe va discuta cu industria. Au şi nelămuriri cum se aplică. Trebuie să vă spun că avem şi noi. Sunt 
aspecte pe care cu greu le înţelegem”, a spus, marţi, Mugur Isărescu, Guvernatorul Băncii Naţionale a României 
(BNR), în briefing-ul de presă de după prima şedinţă de politică monetară din acest an. 
De asemenea, Guvernatorul a precizat că în Europa există taxe pe activele băncilor, dar nu sunt legate de un 
indice precum ROBOR, iar această legare a caracterizat-o drept „o inovaţie”. 
Taxa pe activele financiare ale băncilor este de 0,1-0,5% pentru media ROBOR trimestrială de 2-4%, de la 
începutul acestui an. 
„Ne-a luat şi pe noi prin surprindere trăsnaia”, a mai spus Isărescu, întrebat despre cum va afecta această taxă 
băncile şi oamenii. 
În plus, Guvernatorul a menţionat că intenţionează să iniţieze o discuţie despre această taxă în cadrul Comitetul 
Naţional pentru Supravegherea Macroprudenţială, al cărui preşedinte este şi din care face parte ministrul 
Finanţelor Publice, respectiv Eugen Teodorovici, în prezent. 
„Trebuie să discutăm serios în cadrul legal pe care-l avem, votat de Parlamentul României, este cadrul legal al 
Uniunii Europene: se numeşte Comitetul Naţional pentru Supravegherea Macroprudenţială. Nu facem şuetă la 
televizor. Este un impact de miliarde de euro Avem dreptul să facem propuneri, sugestii”, a subliniat Isărescu. 
De asemenea, oficialul Băncii centrale a precizat că analiza BNR despre noua taxă pentru bănci, care a fost 
transmisă la Ministerul Finanţelor, a fost cerută după anunţarea acestei taxe şi că BNR le-a precizat 
reprezentanţilor MFP că este un efort preliminar, „făcut în câteva zile”. 
 
Isărescu, despre ce va face după algerile pentru CA al BNR: Parlamentul va hotărî 
Mugur Isărescu, Guvernatorul Băncii Naţionale a României (BNR), a spus că Parlamentul va hotărî ce va face după 
alegerile pentru conducerea Băncii centrale, care sunt programate în partea a doua a acestui an. 
„Parlamentul va hotărî”, a răspuns, marţi, Mugur Isărescu, Guvernatorul BNR, în briefing-ul de presă de după 
prima şedinţă de politică monetară din acest an, întrebat ce va face după alegerile pentru Consiliul de 
Administraţie al BNR. Aceste alegeri sunt programate pentru luna octombrie 2019. 
De asemenea, întrebat, Guvernatorul a insistat că „Parlamentul va hotărî” dacă noua componenţă a CA al BNR va 
fi cu mult diferită faţă de actuala. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Codul fiscal a fost actualizat cu noile reguli pentru angajaţii din construcţii 
Codul fiscal a fost actualizat, marţi, cu modificările care i-au fost aduse prin Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului 
(OUG) nr. 114/2018, ce a introdus mai multe schimbări legislative, potrivit site-ului Agenţiei Naţionale de 
Administrare Fiscală (ANAF). 
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OUG nr. 114/2018 a fost publicată în Monitorul Oficial nr. 1116 de sâmbătă 29 decembrie, fiind adoptată de 
Executiv la data de 21 decembrie 2018 şi fiind valabilă începând cu 1 ianuarie 2019. Acest act normativ a introdus 
mai multe modificări fiscale, precum şi schimbări în alte legi, având aproape 100 de articole. 
„Textul este actualizat prin mijloace informatice şi nu reprezintă o republicare”, arată o menţiune de pe site-ul 
ANAF. 
Printre modificările introduse este scutirea de la impozitul pentru angajaţii firmelor din construcţii, firmele care 
obţin „cel puţin 80% din cifra de afaceri totală, calculată cumulat de la începutul anului, inclusiv luna în care aplică 
scutirea” din aceste activităţi. Această scutire se aplică la un salariu minim brut între 3.000 de lei şi 30.000 de lei, 
iar firmele pot avea activităţi de la realizarea de materiale de construcţii până la arhitectură. 
În plus, între 1 ianuarie 2019 şi 31 decembrie 2028, angajaţii din construcţii sunt scutiţi de plata contribuţiei de 
3,75% din salariul brut la Pilonul II de pensii, mai prevăd noile prevederi din Codul fiscal. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sorina Pintea: OUG 114 nu duce la scăderea veniturilor angajaţilor din sănătate 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat marţi, după discuţia cu sindicaliştii, că nu există pericolul unor scăderi 
ale salariilor din sănătate, precizând totodată că salariaţii cărora le sunt îngheţate sporurile vor obţine majorări 
prevăzute de legea salarizării. 
 “Din punct de vedere al Ministerului Sănătăţii, aplicarea prevederilor Ordonanţei 114 nu duce la scăderi de 
venituri, dimpotrivă aplicarea legii 153 merge înainte, sunt categorii de personal care nu au beneficiat de 
majorările salariale la nivelul medicilor şi asistenţilor medicali, la nivelul 2022 cărora le cresc salariile şi implicit 
veniturile cu prevederile legii salarizării. (...) Gărzile şi sporurile care se aplică la salariile de bază şi sporurile de 
condiţii rămân îngheţate la nivelul 2018, dar salariaţii cărora le rămân îngheţate sporurile beneficiază de 
majorările aferente legii salarizării”, a declarat, marţi, ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, după o întâlnire cu 
reprezentanţii sindicatelor din sănătate. 
Sorina Pintea spune că toate discuţiile au fost legate de personalul auxiliar, respectiv şi personalul medical - 
farmacişti, biologi, chimişti, precizând că asupra personalului medical, adică medicii şi asistentele medicale, 
ordonanţa nu are nicio influenţă asupra veniturilor acestor categorii de personal. 
Ministrul Sănătăţii a explicat că tariful orar pentru nivelul gărzilor se calculează la nivelul salariului de bază din 
ianuarie 2018, adică rămâne la acelaşi nivel care a fost înainte de majorare. 
“Ordonanţa 114 prevede îngheţarea sporurilor la nivelul decembrie 2018. Nu este vorba de asta (de bani - n.r.), 
este vorba de egalizarea unor venituri, pentru că toată lumea s-a plâns că în sănătate sunt discrepanţe foarte 
mari. Noi spunem că încet, încet vom ajunge la echilibrarea acestor venituri”, a mai spus Pintea. 
La rândul lor, reprezentanţii Solidaritatea Sanitară din România spun că angajaţii din sănătate se confruntă cu mai 
multe probleme. 
“Tariful orar pentru gărzile suplimentare ale medicilor va rămâne cel din 2018, în condiţiile în care noi speram să 
treacă la raportarea din baza actuală. Sporurile de tură pentru toate categoriile nu se raportează la noul salariu de 
bază, nici sporurile pentru sâmbătă şi duminică. (...) Să nu ne trezim în situaţia în care în februarie, iarăşi salariaţii 
când văd fluturaşul sunt nemulţumiţi că estimările nu au fost cele adecvate”, a declarat preşedintele Federaţiei 
Solidaritatea Sanitară din România, Viorel Rotilă. 
Acesta a mai spus că Federaţia a strâns semnături pentru un protest public. 
“Atâta timp cât suntem în negocieri, nu declanşăm procedura de strângere a semnăturilor pentru o grevă. Există o 
ameninţare (n.r. - a posibilităţii de a strânge semnături pentru grevă) şi încerăm să anulăm această stare de 
tensiune şi să găsim soluţii”, a mai spus Viorel Rotilă. 
Următoarea întâlnire dintre ministrul Sănătăţii şi reprezentanţii federaţiilor sindicatelor din sănătate este 
planificată pentru 15 ianuarie. 
OUG nr. 114/2018 privind instituirea unor măsuri în domeniul investiţiilor publice şi a unor măsuri fiscal-bugetare, 
modificarea şi completarea unor acte normative şi prorogarea unor termene a fost publicată în Monitorul Oficial 
nr. 1116, care a fost publicat sâmbătă, 29 decembrie 2018. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Ministrul Sănătăţii a vorbit despre şpaga în spitale: Fenomenul este încă de mare amploare. Ce măsuri vor fi 
luate în continuare 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, anunţă că fenomenul şpăgii este unul de mare amploare în România, precizând 
că împreună cu federaţiile din sănătate va realiza un plan de măsuri pentru a limita obiceiul de a oferi bani în plic 
în unităţile spitaliceşti. 
 “Astăzi (n.r. - marţi) la această discuţie pe care am avut-o cu cele două federaţii am deschis şi această problemă 
(n.r. - şpaga în spitale). Concluzia a fost că împreună vom lua nişte decizii, poate chiar conştientizate într-un plan 
de măsuri astfel încât să limităm foarte mult acest fenomen care din păcate nu este eradicat şi (...) este încă de 
mare amploare. În permanenţă, mesajele care îmi vin scot în evidenţă acest aspect”, a spus, marţi, ministrul 
Sănătăţii, Sorina Pintea. 
De asemena, Pintea anunţă că a discutat cu reprezentanţii sindicatelor din sănătate şi au stabilit că va întări rolul 
sindicatului pentru ca acesta să poată lua decizii în rezolvarea unor probleme care ţin de organizarea muncii 
salariaţilor din spitale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Rovana Plumb: România are un grad de absorbţie de 26%, în ianuarie 2017 era 0% 
Rovana Plumb, ministrul Fondurilor Europene, a anunţat, marţi, în cadrul unor declaraţii făcute la Guvern, că 
România a ajuns la un grad de absorbţie de 26%, aproape 8 miliarde de euro. 
Ministrul Fondurilor Europene a precizat că acesta este un grad ridicat, în condiţiile în care media Uniunii 
Europene este de 27%, iar în ianuarie 2017 era la un nivel de 0%. 
„Aproape 8 milioane de euro reprezintă investiţii de care au beneficiat şi beneficiază în continuare milioane de 
români, autorităţile locale şi tot ceea ce înseamnă mediul de afaceri”, a subliniat Plumb. 
Printre beneficiile aduse de investiţiile făcute prin cele opt miliarde de euro sunt: 12.000 IMM-uri nou înfiinţate; 
24.700 de locuri de muncă nou create; 110.00 de şomeri sprijiniţi, dintre care 58.000 şi-au găsit un loc de muncă; 
200.000 de tineri sunt sprijiniţi pentru găsirea unui loc de muncă; 133.000 de persoane beneficiază de măsuri de 
formare profesională, de ucenicie şi stagii. 
În învăţământ, beneficiile menţionate de ministrul Fondurilor Europene sunt următoarele: 50.000 de studenţi 
benefiază de sprijin pentru participare la învăţământul terţiar; 29.000 de cadre didactice din învăţământul terţiar 
universitar beneficiază de programe de formare/ schimb de bune practici; 3.400 de studenţi doctoranzi ţi 1.500 
de cercetători primesc burse; 80.000 de elevi primesc burse lunare. 
În plus, în domeniul medical, beneficiile sunt: 15.000 de asistenţi maternali care primesc sprijin financiar şi cursuri 
de perfecţionare; 110.000 de persoane beneficiază de programe de depistare precoce pentru cancer de col uterin 
şi cancer de sân, tuberculoză, precum şi tratament dacă sunt infectate cu HIV/SIDA; 23.900 de cadre medicale 
formate. 
Pe lângă această sumă, cea de opt miliarde de euro, la finele lunii decembrie, mai erau depuse solicitări de 
rambursare pentru 355 de milioane de euro. 
„Ministerul Fondurilor Europene lucrează cu 60 de persoane, atât la Bucureşti, cât şi la Bruxelles”, a mai anunţat 
Plumb.. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Călin Nistor, nou şef interimar la DNA/ Anca Jurma a invocat înregistrarea cu procurorul Florentina Mirică ca 
motiv pentru care nu mai continuă: S-a ajuns prea departe 
Călin Nistor, procuror şef adjunct DNA, va asigura conducerea interimară a Direcţiei, în lipsa unei propuneri din 
partea procurorului general, după ce Anca Jurma a anunţat că nu mai vrea un mandat la conducerea instituţiei, au 
precizat reprezentanţii Direcţiei pentru MEDIAFAX. 
Conform reglementărilor interne, la conducerea DNA rămân, în ordine, procurorii-şefi adjuncţi Călin Nistor şi 
Marius Iacob, a precizat, pentru MEDIAFAX, Augustin Lazăr. 
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Anca Jurma invocă înregistrarea cu procurorul Florentina Mirică ca motiv pentru care nu mai continuă la DNA 
Anca Jurma, cea care a anunţat că renunţă la prelungirea mandatului interimat de la conducerea DNA, a explicat, 
marţi, că evenimentele recente, inclusiv înregistrarea convorbirii sale cu Florentina Mirică din sediul DNA, au 
determinat-o să aprecieze că nu mai are condiţiile pentru a continua. 
"Astăzi este ultima zi a mandatului de 6 luni pentru care am fost delegată în funcţia de procuror şef al DNA. Am 
acceptat cu greu această funcţie interimară, la solicitarea conducerii Ministerului Public, într-un moment în care 
DNA se afla într-o situaţie dificilă. Urma ca în scurt timp să aibă loc o procedură de desemnare a procurorului şef 
numit, cu un mandat de trei ani. Din raţiuni care nu au depins de mine, aceasta perioadă s-a prelungit până după 
încheierea celor 6 luni", arată Anca Jurma, într-un comunicat de presă postat pe site-ul DNA. 
Încă procuror şef interimar al Direcţiei, ea arată că primul său obiectiv a fost acela de a face în aşa fel încât, din 
punctul de vedere al funcţionării şi al organizării interne a DNA, să fie rezolvate toate problemele pentru ca 
activittaea să poată fi desfăşurată în condiţii bune. 
"Un obiectiv şi mai important a fost acela de a mă asigura, atât cât puteam şi cât depindea de mine conform 
atribuţiilor legale, că dosarele trimise în judecată de DNA privesc fapte penale susţinute temeinic de probe şi că 
anchetele respectă normele legale şi drepturile fundamentale ale cetăţenilor.Încă din prima zi a mandatului 
interimar am subliniat că DNA nu are ţinte, ci are o competenţă prevăzută de lege, pe care trebuie să şi-o 
îndeplinească, şi anume aceea de a combate corupţia la nivel înalt prin mijloace prevăzute de legea penală. Mai 
mult, am considerat că atâta timp cât există corupţie în România, procurorii DNA trebuie să aibă posibilitatea, atât 
legală cât şi de fapt, să instrumenteze dosare, corect şi profesionist şi fără să fie intimidaţi. (...) Nu m-am 
solidarizat şi nu mă voi solidariza cu abuzuri în îndeplinirea actului de justiţie, indiferent de către cine s-ar comite. 
Aceste abuzuri nu trebuie să existe, iar dacă există, ele trebuie sancţionate. Cred într-o justiţie cu mâinile curate", 
consideră Anca Jurma. 
Aceasta transmite însă că nu se solidarizează însă cu maniera în care unii procurori au înţeles să îşi exprime 
nemulţumiri profesionale sau personale "folosind metode ascunse, nelegale şi nedeontologice, nedemne de un 
magistrat". 
"Cred că s-a ajuns prea departe şi cred că a venit momentul ca aceste practici să înceteze. În perioada Sărbătorilor 
am avut timp să mă gândesc şi am ajuns la concluzia că mi-am făcut datoria cum am ştiut mai bine, cu totală bună 
credinţă, echilibru şi preocupare pentru bunul mers al instituţiei, dar că mandatul meu interimar trebuie să se 
încheie aici. Evenimentele recente, inclusiv folosirea într-un scop injust şi denaturarea sensului unei convorbiri 
private în care căutam soluţii, legale şi corecte, pentru mai buna desfăşurare a activităţii instituţiei, m-au 
determinat să apreciez că nu mai am condiţiile necesare pentru a continua să îndeplinesc această funcţie conform 
viziunii şi obiectivelor pe care mi le-am propus când am acceptat-o", potrivit sursei citate. 
Anca Jurma îşi încheie mesajul precizând că vrea că această perioadă de provizorat la DNA să se încheie cu 
numirea unui "procuror şef dedicat actului de justiţie corect şi profesionist, a unui procuror independent şi 
integru, care să dorească să continue eforturile depuse de DNA pentru combaterea corupţiei la nivel înalt şi mediu 
şi căruia să i se dea şansa şi mijloacele pentru a reuşi". 
În decembrie 2018, procurorul general, Augustin Lazăr, anunţa că a cerut Serviciului de îndrumare şi control din 
cadrul PÎCCJ să facă verificări după ce în spaţiul public a apărut o înregistrare între şefa DNA, Anca Jurma, şi 
procurorul Florentina Mirică. Şefa acestui serviciu este Laura Codruţa Kovesi. Anca Jurma a precizat, într-o 
declaraţie transmisă presei, că la discuţie au participat doar cele două şi nu i-a fost cerut acordul pentru 
efectuarea înregistrării. 
Sedinţa de urgenţă la DNA, în prezenţa lui Augustin Lazăr, pentru desemnarea unui nou şef interimar 
Procurorul general, Augustin Lazăr, a ajuns, marţi, la sediul central al Direcţiei Naţionale Anticorupţie (DNA), 
pentru a participa la o şedinţă cu reprezentanţii instituţiei după ce Anca Jurma a anunţat luni că nu mai doreşte 
prelungirea mandatului de şef interimar al DNA. 
Anca Jurma a anunţat, prin intermediul unei scrisori transmise Secţiei pentru procurori a CSM, că nu mai vrea să 
continue mandatul interimar la conducerea DNA, a anunţat luni ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
Secţia pentru procurori a CSM trebuia să dezbată luni propunerea de prelungire a delegării Ancăi Jurma la 
conducerea Direcţiei Naţionale Anticorupţie, însă aceasta a anunţat, prin intermediul unei scrisori transmise 
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Consiliului Superior al Magistraturii, că nu mai doreşte încă un mandat interimar la conducerea DNA. Anunţul a 
fost făcut de ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
"În timpul şedinţei, în timpul deliberărilor, la secţie s-a primit o declaraţie din partea doamnei Jurma prin care 
renunţă la consimţământul prealabil acordat. În cazul acesta, Secţia nu avea cum decât să ia act de voinţa dânsei, 
de retragere a acordului şi vom vedea ce va decide Secţia la o şedinţă ulterioară", a declarat Tudorel Toader. 
Întrebat dacă asta înseamnă că urmează o altă persoană la conducerea interimară a DNA, Toader a replicat: "Altă 
soluţie nu ai. Sigur, altă propunere, sigur, şi CSM-ul, Secţia pentru procurori se va întâlni joia viitoare şi probabil se 
va decide". 
"Acordul de voinţă este o chestiune strict personală. Dânsa cred că este cea mai în măsură să spună în condiţii şi-a 
exprimat acordul şi în ce condiţii şi l-a retras. Personal, nu pot să mă substitui domniei sale în a da explicaţii (...) 
Am convingerea că Secţia pentru procurori va identifica cel puţin provizoriu un procuror care să-şi asume 
responsabilităţile respective, care să respecte dorinţa cuiva de a nu continua în această funcţie", a completat 
Toader. 
În iulie 2018, Anca Jurma a fost delegată de către procurorul general Augustin Lazăr pentru interimatul la şefia 
DNA. Ea deţinuse înainte două mandate de şef al serviciului de cooperare internaţională, ulterior fiind consiliera 
Laurei Codruţa Kovesi, însă nu instrumentase dosare penale de mai bine de 10 ani. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a propus-o a doua oară pe Adina Florea pentru funcţia de procuror-şef DNA, 
preşedintele Klaus Iohannis anunţând că aceste numiri se află încă în analiza departamentului de resort din cadrul 
Administraţiei Prezidenţiale, prin urmare o decizie încă nu a fost luată în ceea ce priveşte fostul post al Laurei 
Codruţa Kovesi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Meleşcanu, interviu la BBC pe tema amnistiei. Răspunsul pe care l-a dat când a fost întrebat de ce se vrea să 
se dea amnistie pentru politicieni corupţi, printre care şi liderul PSD 
Ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, a declarat, într-o intervenţie la BBC, că autorităţile române 
încearcă să rezolve problema supraaglomerării din puşcării, întrebat fiind de ce intenţionează să se dea amnistie 
pentru politicieni corupţi, printre care şi liderul PSD Liviu Dragnea. 
”Liderul dumneavoastră a fost găsit vinovat pentru corupţie, din acest motiv nu a putut deveni prim-ministru. Şi 
acum, ţara dumneavoastră încearcă să introducă o nouă amnistie care să le permită politicienilor să scape. Cel fel 
de semnal trimite acest lucru?”, l-a întrebat jurnalista BBC Emily Maitlis. 
Teodor Meleşcanu a spus că autorităţile de la Bucureşti încearcă să rezolve problema supraaglomerării din 
închisori. 
”Vă pot spune foarte direct că una din cele mai dificile chestiuni pentru România este problema penitenciarelor şi 
centrelor de detenţie. Există procedură de sancţionare (infringement) despre aglomeraţia din închisori şi studiem 
posibilitatea de a încerca să găsim soluţii care ar oferi condiţii mai bune pentru cei aflaţi în închisoare. Din acest 
punct de vedere, ne gândim la posibilitatea de a folosi dispozitive electronice ce vor permite ca cei condamnaţi 
(...)să stea acasă”, a răspuns ministrul român al Afacerilor Externe. 
El a fost întrerupt de jurnalista BBC: ”Mă scuzaţi. Vorbim despre o practică politică coruptă şi dacă ţara 
dumneavoastră, guvernul dumneavoastră va permite o amnistie pentru acei politicieni care sunt găsiţi vinovaţi. 
Este absurd”. 
”Poate credeţi că este absurd, însă vă pot asigura că, din când în când, dacă lucrurile nu merg bine în ceea ce 
priveşte codul penal, sunt posibilităţi să studiem soluţii alternative”, a mai afirmat Meleşcanu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Măsuri compensatorii pentru condamnaţi. Ministrul Tudorel Toader anunță OUG pentru condamnații 
completurilor compuse nelegal 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, anunță o ordonanţă de urgenţă cu "măsuri compensatorii" pentru condamnații 
care nu mai pot ataca sentințele date de completurile de 5 judecători, declarate nelegal constituite de CCR. 
Printre potenţialii beneficiari se numără Liviu Dragnea, Adrian Severin și toți demnitarii condamnați după 2014. 
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Ministrul Justiției, Tudorel Toader, a declarat la un post de televiziune că Guvernul va adopta prin ordonanță de 
urgență "măsuri compensatorii" pentru persoanele condamnate penal de completurile de 5 judecători de la Înalta 
Curte de Casație și Justiție care nu au mai putut face contestație. 
Ministrul Justiției, Tudorel Toader: În termen scurt, vom veni cu măsuri reparatorii și pentru cei care au pierdut 
termenul sau au depășit termenul contestației în anulare. S-a pierdut termenul de contestație sau nu, s-a aflat 
în aceeași ipoteză, au fost condamnați de complete nelegal constituite. 
Este prima dată când ministrul Justiției vine cu astfel de propuneri, după ce inițiative similare au fost promovate 
de avocați. 
Adrian Toni Neacşu, avocat: Cea mai bună măsură compensatorie ar fi posibilitatea pentru toţi cei condamnaţi de 
aceste complete nelegal constituite de la Înalta Curte începând cu 1 februarie 2014 să fie rejudecaţi de complete 
legale, de judecători independenţi şi imparţiali. Se poate face printr-o ordonanţă de urgenţă în sensul modificării 
acelui text din codul de procedură penală care le interzice în momentul de faţă să introducă o cale extraordinară 
de atac. 
Avocatul Toni Neacșu a explicat că Guvernul poate elimina prin ordonanță de urgență termenul de 30 de zile de la 
comunicarea sentinței definitive motivate pentru depunerea contestației în anulare. 
Printre potențialii beneficiari ai unei asemenea ordonanțe ar fi toți demnitarii condamnați defintitiv la Înalta 
Curte, printre care Liviu Dragnea sau europarlamentarul Adrian Severin. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Numărul NEAŞTEPTAT de migranţi din Mediterana pe care România e dispusă să îi preia 
MAE precizează că un număr de 248 de migranţi din diferite ţări din nordul Africii au ajuns în Malta şi suplimentar 
faţă de aceştia au ajus pe coastele malteze două vase cu 49 de migranţi. Ministerul precizează că România e 
dispusă, alături de alte state membre, să ia cinci migranţi. 
„Referitor la informaţiile apărute în spaţiul public privind situaţia de criză generată de migranţii ajunşi în ultimele 
zile în Malta, facem următoarele precizări: În ultimele zile, 248 de migranţi din diferite ţări din nordul Africii au 
ajuns în Malta. Suplimentar faţă de aceştia, două vase cu 49 de migranţi la bord au ajuns în largul coastelor 
malteze, fără a primi permisiunea de acostare. România şi-a exprimat disponibilitatea de principiu, alături de alte 
state membre, pentru preluarea a 5 migranţi. Concretizarea acestei oferte se va realiza ulterior, în limitele 
cadrului legislativ actual şi Regulamentului Dublin care face trimitere la modalităţile de gestionare a unor astfel de 
situaţii care au un profund caracter umanitar”, a transmis Ministerul Afacerilor Externe, într-un comunicat de 
presă remis, marţi MEDIAFAX. 
MAE precizează că decizia este un gest de solidaritate al României pentru a îndemna alte state membre la o 
conduită similară. 
„Decizia reprezintă un gest punctual de solidaritate pe care România a decis să îl transmită, inclusiv pentru a oferi, 
din perspectiva de Preşedinţie a Consiliului UE, un semnal pozitiv de încurajare a celorlalte state membre pentru a 
urma o conduită similară, având în vedere situaţia umanitară extrem de delicată în care se află cei 49 de migranţi. 
Ministerul Afacerilor Interne, Ministerul Afacerilor Externe şi Reprezentanţa Permanentă a României pe lângă 
Uniunea Europeană au fost permanent în legătură cu instituţiile europene cu atribuţii în domeniu şi cu celelalte 
State Membre ale Uniunii Europene”, a explicat sursa citată. 
MAE adaugă că, în perioada Preşedinţiei Consiliului UE, România va pleda pentru întărirea cooperării cu statele 
africane de origine şi de tranzit în scopul unei gestiuni la sursă a migraţiei ilegale. 
„De altfel, în contextul discuţiilor de la nivel UE privind migraţia, România a susţinut constant importanţa acţiunii 
comune în baza principiilor solidarităţii şi responsabilităţii şi asigurarea unui echilibru corect între acestea. 
România continuă să susţină această abordare şi din perspectiva de Preşedinţie în exerciţiu a Consiliului UE. În 
acelaşi timp, situaţia celor 49 de migranti reconfirmă necesitatea promovării de 
măsuri care să contribuie la o gestionare eficientă a migraţiei ilegale, pentru evitarea călătoriilor periculoase la 
care migranţii se angajează. Din această perspectivă, Preşedinţia României la Consiliul UE pledează pentru 
întărirea cooperării cu statele africane de origine şi de tranzit în scopul unei gestiuni la sursă a migraţiei ilegale şi 
de consolidare a politicilor de dezvoltare în raport cu statele africane, care să conducă la un răspuns durabil în 
faţa acestui fenomen”, conchide sursa menţionată. 
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România se numără printre ţările care se oferă să primească zeci de imigranţi extracomunitari blocaţi la bordul a 
două nave umanitare aflate în sudul Mării Mediterane, afirmă oficiali europeni citaţi de presa italiană. Patruzeci şi 
nouă de imigranţi extracomunitari salvaţi din Marea Mediterană se află la bordul a două nave umanitare, Sea 
Watch şi Sea Eye, în sudul Mării Mediterane. Guvernele din Italia şi Malta refuză intrarea navelor umanitare în 
porturi. Cazul a ajuns în atenţia Consiliului UE pentru Afaceri Generale, aflat în curs la Bruxelles, informează 
SkyTG24.it. 
În acest context, mai multe ţări - printre care se numără Italia, Germania, Franţa, Portugalia, Luxemburg, Olanda şi 
România - s-au oferit să primească imigranţii dacă Malta va accepta, în prima etapă, intrarea navelor într-un port 
şi debarcarea extracomunitarilor, afirmă oficiali europeni citaţi de agenţia de presă ANSA. 
Surse diplomatice au declarat că impasul negocierilor continuă, în contextul în care Guvernul din La Valletta cere 
în plus redistribuirea altor 249 de imigranţi salvaţi în urmă cu câteva zile de Paza de Coastă malteză. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Kovesi a atacat la CEDO revocarea din funcţia de şef al DNA/ Reacţia lui Toader: Deciziile Curţii 
Constituţionale nu pot fi supuse controlului Convenţiei Europene a Drepturilor Omului 
Laura Codruţa Kovesi a atacat la CEDO decizia prin care a fost revocată din funcţia de procuror-şef al DNA, 
plângerea fiind depusă în luna decembrie a acestui an. În plângere se arată că au fost atacate drepturile omului. 
„Am formulat în luna decembrie 2018 o plângere, în nume personal, la Curtea Europeană a Drepturilor Omului în 
care am arătat că au fost încălcate mai multe drepturi prevăzute în Convenţia Europeană a Drepturilor Omului în 
ceea ce priveşte revocarea din funcţia de procuror şef al DNA ca urmare a Deciziei nr.358 din 30 mai 2018 
pronunţată de Curtea Constituţională. Motivele pe care le-am invocat în acţiune au vizat faptul că, prin decizia sa, 
Curtea Constituţională a hotărât revocarea din funcţie, deşi, nu am avut calitatea de parte în conflictul soluţionat 
de instanţa constituţională, nu am fost citată în faţa Curţii Constituţionale şi nu am avut posibilitatea de a avea cel 
puţin calitatea de "intervenientă" pentru a exprima un punct de vedere în apărarea mea”, se arată într-un răspuns 
al Laurei Codruţa Kovesi, transmis de biroul de presă al Parchetului General. 
Potrivit fostei şefe DNA, decizia Curţii Constituţionale nu a putut fi contestată, inexistenţa unei căi de atac fiind 
stabilită de însăşi motivarea Deciziei Curţii Constituţionale. 
„Astfel, am reclamat şi faptul că nu există în dreptul intern un temei de drept prin care să poată fi exercitată o 
cale de atac împotriva Deciziei Curţii Constituţionale nr. 358 din 30 mai 2018. În procedura în care Curtea 
Constituţională a emis Decizia nr. 358 din 30 mai 2018 nu au fost respectate garanţiile unui proces echitabil sub 
aspectul accesului la un tribunal, având în vedere că nu există în dreptul intern "un recurs efectiv", un temei de 
drept şi o procedură internă bazată pe criterii obiective care să îmi ofere dreptul la o contestaţie privitoare la 
drepturile şi obligaţiile cu caracter civil referitoare la măsurile disciplinare dispuse de ministrul justiţiei şi decise de 
Curtea Constituţională printr-o decizie definitivă, fără cale de atac”, se mai arată în răspuns. 
Toader, după ce Kovesi a atacat revocarea: Deciziile CCR nu pot fi supuse controlului CEDO 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, pentru MEDIAFAX, după ce Laura Codruţa Kovesi a contestat la 
CEDO revocarea de la şefia DNA, că o decizie a Curţii Constituţionale nu poate fi supusă controlului CEDO, 
deoarece este definitivă. 
„Deciziile CCR nu pot fi supuse controlului CEDO. Deciziile CCR, sunt definitive, se referă la constituţionalitate sau 
conflicte juridice de natură constituţională”, a declarat, pentru MEDIAFAX, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
Precizările vin după ce Laura Codruţa Kovesi a atacat la CEDO decizia prin care a fost revocată din funcţia de 
procuror-şef al DNA, plângerea fiind depusă în luna decembrie a acestui an. În plângere se arată că au fost atacate 
drepturile omului. 
„Am formulat în luna decembrie 2018 o plângere, în nume personal, la Curtea Europeană a Drepturilor Omului în 
care am arătat că au fost încălcate mai multe drepturi prevăzute în Convenţia Europeană a Drepturilor Omului în 
ceea ce priveşte revocarea din funcţia de procuror şef al DNA ca urmare a Deciziei nr.358 din 30 mai 2018 
pronunţată de Curtea Constituţională. Motivele pe care le-am invocat în acţiune au vizat faptul că, prin decizia sa, 
Curtea Constituţională a hotărât revocarea din funcţie, deşi, nu am avut calitatea de parte în conflictul soluţionat 
de instanţa constituţională, nu am fost citată în faţa Curţii Constituţionale şi nu am avut posibilitatea de a avea cel 
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puţin calitatea de "intervenientă" pentru a exprima un punct de vedere în apărarea mea”, se arată într-un răspuns 
al Laurei Codruţa Kovesi, transmis de biroul de presă al Parchetului General. 
Potrivit fostei şefe DNA, decizia Curţii Constituţionale nu a putut fi contestată, inexistenţa unei căi de atac fiind 
stabilită de însăşi motivarea Deciziei Curţii Constituţionale. 
„Astfel, am reclamat şi faptul că nu există în dreptul intern un temei de drept prin care să poată fi exercitată o 
cale de atac împotriva Deciziei Curţii Constituţionale nr. 358 din 30 mai 2018. În procedura în care Curtea 
Constituţională a emis Decizia nr. 358 din 30 mai 2018 nu au fost respectate garanţiile unui proces echitabil sub 
aspectul accesului la un tribunal, având în vedere că nu există în dreptul intern "un recurs efectiv", un temei de 
drept şi o procedură internă bazată pe criterii obiective care să îmi ofere dreptul la o contestaţie privitoare la 
drepturile şi obligaţiile cu caracter civil referitoare la măsurile disciplinare dispuse de ministrul justiţiei şi decise de 
Curtea Constituţională printr-o decizie definitivă, fără cale de atac”, se mai arată în răspuns. 
Preşedintele României Klaus Iohannis a emis în luna iulie 2018, decretul de revocare a Laurei Codruţa Kovesi de la 
conducerea DNA, potrivit deciziei CCR. Imediat după ce a fost revocată din funcţie, Kovesi a fost delegată procuror 
la Serviciul de îndrumare şi control din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ONU investighează posibile încălcări ale drepturilor omului la protestul din 10 august 
Organizația Națiunilor Unite, sesizată de comunitatea online Declic, a decis să dea curs petiției prin care se cerea 
investigarea și sancționarea abuzurilor Jandarmeriei Române la protestul din 10 august. Potrivit reprezentanților 
Declic, ONU i-ar fi transmis o scrisoare ministrului Teodor Meleşcanu. 
Incidente la protestul diasporei, în București, 10 August 2018. Sursă foto: Inquam Photos / Florin Albei 
„ONU investighează violențele Jandarmeriei din 10 august și cere explicații Guvernului României pentru folosirea 
forței împotriva demonstranților pașnici. ONU dă curs, astfel, petiției comunității Declic, prin care peste 80 000 
dintre noi am cerut Națiunilor Unite investigarea și sancționarea abuzurilor Jandarmeriei Române la mitingul 
Diasporei”, se arată pe pagina de Facebook a Declic. 
Reprezentanții comunității vorbesc și despre scrisoarea trimisă de ONU ministrului Teodor Meleșcanu, prin care 
„acesta este înștiințat că ONU a primit informații care indică încălcări grave ale drepturilor omului la protestele 
din 10 august”. 
„Termenii scrisorii sunt extrem de duri la adresa Guvernului și a modalităților în care autoritățile au ales să se 
raporteze la manifestanții pașnici. Ministrul de externe, Teodor Meleșcanu, este somat de ONU să răspundă 
acuzațiilor și i se cer informații suplimentare despre investigațiile derulate în România cu privire la acțiunile 
Jandarmeriei. Nu în ultimul rând, ONU solicită dovezi că s-au luat măsuri pentru ca «apărătorii drepturilor omului 
din România, inclusiv protestatarii, să își poată derula activitatea fără frica represaliilor»”, precizează Declic. 
Este prezentat și un pasaj din scrisoarea semnată de David Kaye, raportor special ONU pentru promovarea și 
protecția libertății de opinie și exprimare, transmisă lui Teodor Meleșcanu:„[...]Excelența dumneavoastră, dorim 
să aducem la cunoștința Guvernului din care faceți parte că am primit informații cu privire la folosirea forței 
împotriva protestatarilor, informații care nasc îngrijorări cu privire la încălcări ale drepturilor omului în România. 
[...] În egală măsură ne manifestăm îngrijorarea cu privire la declarații surprinzătoare făcute de oficiali ai 
Guvernului, prin care se încearcă justificarea acțiunilor Jandarmeriei”. 
Raportul ONU privind încălcările drepturilor omului la protestele din 10 august 2018 va fi finalizat și făcut public în 
luna martie, cu ocazia Consiliului Drepturilor Omului. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Unul dintre principalii indici ROBOR revine pe creştere 
Principalii indici ROBOR şi-au continuat marţi scăderea, dar unul dintre aceştia a revenit pe creştere, arată datele 
afişate de Banca Naţională a României (BNR). 
Indicele ROBOR la 12 luni, care reprezintă rata dobânzii plătită la creditele în lei atrase de către băncile comerciale 
de la alte bănci comerciale pentru o perioadă de 12 luni, a crescut marţi la 3,47%, de la 3,46% luni. Aceasta este 
prima creştere, după ce a intrat pe o tendinţă de scădere la 20 decembrie 2018. 
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În schimb, restul principalilor indici şi-au continuat tendinţa începută în decembrie. Indicele ROBOR la 3 luni, în 
funcţie de care se calculează costul creditelor de consum în lei cu dobândă variabilă, a scăzut marţi la 2,92%, de la 
2,94% luni. Anterior, ROBOR la 3 luni s-a mai aflat la un nivel asemănător la 18 iunie 2018. 
De asemenea, indicele ROBOR la 6 luni, utilizat la calculul dobânzilor la creditele ipotecare lei cu dobândă 
variabilă, a coborât, marţi, la 3,27%. Un nivel mai redus de atât, de 3,24%, a fost înregistrat la data de 29 iunie 
2018. 
În plus, indicele ROBOR la 9 luni, care reprezintă rata dobânzii plătită la creditele în lei atrase de către băncile 
comerciale de la alte bănci comerciale pentru o perioadă de nouă luni, a scăzut marţi la 3,38%, de la 3,39% vineri. 
Un nivel mai redus de atât, respectiv de 3,33%, a fost consemnat la data de 3 iulie 2018. 
ROBOR reprezintă rata medie a dobânzii la care băncile româneşti se împrumută între ele în lei. Indicele se 
stabileşte zilnic ca medie aritmetică a cotaţiilor practicate de 10 bănci selectate de BNR. 
Consiliul de Administraţie al BNR are programată, marţi, prima şedinţă de politică monetară din acest an. Analiştii 
şi economiştii din bănci nu se aşteaptă ca BNR să majoreze sau să reducă rata dobânzii de politică monetară, care 
este de 2,5%, începând cu 8 mai 2018, când a fost urcată cu 0,25 de puncte procentuale faţă de nivelul de 2,25%, 
cât a fost stabilit începând cu 8 februarie 2018. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Noua lege a Educatiei va fi trimisa in martie la Parlament. Andronescu nu renunta la ideea examenului de 
treapta 
Ministrul Educatiei, Ecaterina Andronescu, sustine ca pe 30 martie va fi inaintata Parlamentului noua lege a 
educatiei, adaugand ca si-ar dori ca proiectul sa nu fie unul "stufos". Andronescu a insistat pe ideea examenului 
de treapta. 
"Ne-am angajat ca vom duce la 30 martie legea in Parlament. Ca urmare, pana atunci, trebuie sa avem aceste 
elemente de referinta pe care sa le punem si pe care sa creionam legea. Mi-as dori sa nu fie o lege stufoasa, sa fie 
o lege mai putin stufoasa, mai clara din punct de vedere al obiectivelor si sa lase la legislatia subsidiara de 
metodologii, regulamente ceea ce este de competenta regulamentelor si a metodologiilor", a spus demnitarul, 
luni seara, la Digi24. 
In opinia sa, o evaluare la clasa a X-a ar aduce beneficii avand in vedere ca la examenul de bacalaureat va ramane 
de invatat materia din ultimii doi ani de liceu. 
"Invatamantul obligatoriu nu se termina la clasa a opta. Invatamantul obligatoriu se termina dupa clasa a X-a. 
Teoretic, acolo ar trebui sa avem o evaluare, sa stim ca am incheiat ciclul invatamantului obligatoriu. 
De ce nu avem? Pentru ca, asa cum stiti, dupa clasa a opta sau evaluarea de la clasa a opta, ca o mostenire a 
capacitatii, a examenului de capacitate, ne asigura separarea spre liceu sau scoli profesionale, aceasta este, sa 
spunem, argumentatia evaluarii de la clasa a opta. 
Daca se va accepta, pentru ca, fara indoiala, o vom pune in dezbatere publica. Si daca va fi acceptata o asemenea 
evaluare, ce beneficii ar aduce ea? Examenul de bacalaureat nu va mai reprezenta materia pe patru ani de zile, 
care sunt anii de liceu, ci pe ultimii doi ani de zile, deci am usura examenul de bacalaureat prin aceasta evaluare. 
Nu stiu daca va ramane sau nu, dupa opinia mea, va fi un sprijin pentru cei care trec printr-o asemenea etapa", a 
spus Andronescu. 
Potrivit ministrului, evaluarea va reprezenta "o forma de testare". 
Ce se intampla cu numarul de ore de clasa 
Referindu-se la reducerea numarului de ore, Andronescu a spus ca aceasta nu este o ordonanta a Guvernului, ci o 
initiativa legislativa. 
"Foarte multe legi se intorc la reexaminare. Aceasta nu este ordonanta Guvernului, este o initiativa legislativa pe 
care presedintele are dreptul sa o trimita la reexaminare. Ce va decide Camera si apoi Senatul este decizional 
ministerul va aplica. 
Mi se pare foarte normal sa respectam dreptul Legislativului de a pronunta legi si de a se pronunta asupra legilor 
si dreptul ministerului sau obligatia ministerului de a aplica. In Legea 1 din 2011 a existat aceasta prevedere, adica 
sunt 20 de ore pentru ciclul primar, 25 de ore pentru ciclul gimnazial si 30 de ore pentru ciclul liceal. 
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De ce le-am modificat? Pentru ca ele creau o inflexibilitate. Aveai nevoie de o ora in plus in clasa a sasea, sa 
spunem, sau a opta - nu puteai sa depasesti cele 25 de ore. 
Actuala varianta a acestei initiative legislative asigura mai multa flexibilitate pentru ca spune in medie 25 de ore, 
adica poti sa pui la clasa a cincea mai putine ore, asa cum este si normal, pentru ca sunt copii la 11 ani si poti sa 
pui la clasa a opta ceva mai multe ore, 28 de ore sau chiar 30 de ore, pentru ca au 14 ani si au alta capacitate de a 
se adapta la acest program mai incarcat pe care il presupune scoala", a aratat ministrul. 
Intrebata daca este adevarat ca profesorii vor ramane fara serviciu in urma reducerii numarului de ore, 
Andronescu a spus ca in opinia sa niciun profesor nu trebuie sa plece din sistem. 
"Legea spune ca orele trebuie sa fie folosite pentru predare, pentru evaluare, dar si pentru asigurarea temelor sub 
supravegherea profesorilor. Deci, daca cineva nu va mai avea o ora de predare si va avea o ora in care sta cu elevii 
sa rezolve temele de acasa, eu cred ca acest lucru nu trebuie nimeni sa il considere ca nepotrivit si, dimpotriva, o 
contributie la ce trebuie sa dea scoala drept rezultat", a afirmat demnitarul. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mesajul lui Iohannis pentru studenţii români din străinătate 
Preşedintele Klaus Iohannis a transmis, marţi seară, un mesaj la cea de-a X-a ediţie a Galei Studenţilor Români din 
Străinătate în care a vorbit despre rolul tinerilor care au studiat în străinătate în dezvoltarea României 
moderne.„Puneţi în valoare educaţia pe care aţi primit-o aici, în România, şi arătaţi întregii lumi că românii sunt 
un popor deschis şi creativ!”, a spus preşedintele. 
Comnsilierul presidenţial Ligia Deca a citit, marţi seară, la cea de-a X-a ediţie a Galei Studenţilor Români din 
Străinătate, un mesaj din partea preşedintelui Klaus Iohannis. 
„Doresc să felicit Liga Studenţilor Români din Străinătate, precum şi reprezentanţii sectorului privat pentru 
iniţiativa lor de a premia o parte dintre studenţii români care s-au distins prin cariera lor academică peste hotare. 
Aceşti tineri sunt ambasadori ai culturii şi ai educaţiei româneşti şi reprezintă un important vector în construirea 
imaginii ţării noastre. În anul care tocmai s-a încheiat am reflectat cu toţii asupra istoriei României centenare. Fără 
contribuţia tinerilor români care au studiat peste graniţe nu s-ar fi putut pune bazele României moderne. 
Generaţia paşoptistă, de exemplu, s-a folosit de experienţa studiilor în Europa de Vest pentru a promova ideea 
unor instituţii democratice şi moderne în ţările române. Progresul tehnologic şi cultural al ţării noastre a fost 
mereu facilitat de libera circulaţie a ideilor, de cooperarea cu alte popoare din Europa şi din lume. Din păcate, în 
ultimii ani această mobilitate a fost de cele mai multe ori unidirecţională”, a transmis preşedintele. 
Potrivit acestuia, „România are de pierdut de fiecare dată când un tânăr nu găseşte acasă oportunităţile 
profesionale şi personale pe care le caută”. 
„Nu înseamnă, însă, că trebuie să descurajăm mobilitatea academică, pentru că aceasta reprezintă o sursă 
importantă de parteneriate şi contribuie la realizarea de proiecte economice sau de cercetare comune cu 
specialişti din alte state. În contextul globalizării, tinerii români care studiază în afara graniţelor pot deveni un 
catalizator pentru dezvoltarea economică şi socială a României”, a mai transmis preşedintele. 
Acesta a îndemnat tinerii, prin intermediul consilierului prezidenţial Lidia Deca, să îşi folosească talentul şi 
competenţele „pentru a contribui la progresul economic şi social şi pentru a-şi folosi energia în proiecte de 
succes”. 
„Puneţi în valoare educaţia pe care aţi primit-o aici, în România, şi arătaţi întregii lumi că românii sunt un popor 
deschis şi creativ!”, a mai transmis preşedintele. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ministrul Apărării despre termenul privind achiziția de corvete: Aștept raportul secretarului de stat. Nu mă 
grăbesc 
Ministrul Apărării, Gabriel Leş, a declarat marţi că aşteaptă raportul secretarului de stat pentru finalizarea 
achiziţiei de corvete, însă a precizat că este o procedură "extrem de complexă" şi nu doreşte să "pună presiune" 
pe Departamentul pentru Armament. 
"Termenul pe care l-am dat (12 ianuarie, n.r.) este termenul pe care mi l-a comunicat secretarul de stat de la 
Departamentul pentru Armamente, cel care se ocupă de această achiziţie. (...) Nu mă grăbesc, nu am cum şi nu 
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vreau să pun presiune pe Departamentul pentru Armament şi pe secretarul de stat. E o procedură extrem de 
complexă", a declarat ministrul Apărării într-o emisiune la un post de știri, citat de Agerpres. 
El a precizat că nu există problema banilor în ceea ce priveşte această achiziţie, însă este vorba de o sumă foarte 
mare şi nu se poate discuta "chiar aşa de simplu". 
"Termenul este de 90 de zile de la data la care s-a finalizat această procedură. E o procedură extrem de complexă 
şi de complicată. (...) Voi vedea ce spune raportul de audit pe care îl voi primi de la secretarul de stat. Va dura atât 
cât trebuie ca să fim siguri că ceea ce semnăm să fie în perfectă legalitate şi va respecta cerinţele Ministerului 
Apărării Naţionale", a afirmat Leş. 
Ministrul a spus că a avut discuţii despre acest subiect şi cu şeful Statului Major al Apărării, generalul Nicolae 
Ciucă. 
"Discut în fiecare zi cu domnul Ciucă, nu este nicio problemă. Este un mandat care s-a încheiat, din punctul nostru 
de vedere, pe care domnul preşedinte l-a prelungit printr-un decret. (...) Nu are nimic personal nimeni cu nimeni, 
este un mandat al unui şef al statului Major al Apărării care s-a încheiat şi era normal să mergem pe exact aceleaşi 
caracteristici pe care s-a mers în ultimii 21 de ani la MApN", a precizat Leş. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ministrul apărării, Gabriel Leș, val de critici la adresa lui Klaus Iohannis 
Ministrul apărării, Gabriel Leș, lansează un val de atacuri la adresa preşedintelui României, Klaus Iohannis. Într-o 
postare pe Facebook, ministrul apărării susţine că decretul preşedintelui de prelungire a mandatului şefului 
Statului Major al Armatei este ilegal. Mai mult, Gabriel Leş spune că a încercat în mai multe rânduri să discute cu 
şeful statului, însă acesta l-ar fi refuzat în mod repetat. 
Postarea ministrului apărării vine în contextul în care Guvernul a decis să atace în contencios 
administrativ decretul prezidențiale prin care se prelungea cu un an mandatul actualului șef al Statului Major 
General al Armatei, generalul Nicolae Ciucă.  
„Lipsa dialogului a fost cea de-a doua linie de argumentare prin care s-a încercat culpabilizarea celor implicați în 
procedură. Vă pot spune, ca am avut numeroase inițiative de a dialoga pe această temă cu Palatul Cotroceni. Deși 
este de notorietate tensiunea care există între guvern și președinție, am făcut tot posibilul pentru a evita o stare 
de ostilitate, și subsecvent un blocaj. Eu înțeleg rolul ministrului Apărării ca fiind un personaj discret, dar activ, 
care nu face din Armată o tribună de la care să-și optimizeze scorul electoral. 
Concret, l-am contactat direct, și din timp, pe președinte pentru a discuta deschis, spre a avea perspectiva domniei 
sale asupra problemei, însă reacția a venit prompt: “Președintele este ocupat!”. 
Privind retrospectiv este limpede că s-a încercat o ambuscadă, care să genereze profit în plan mediatic, electoral, 
însă din fericire am la dispoziție căile legale pentru a readuce lucrurile în matca lor legală.  
Îmi asum totuși vina de a fi mizat pe faptul că președintele nu-și va permite să abordeze domeniul apărării și 
securității în cheie pur electorală”, scrie ministrul apărării, Gabriel Leș. 
Postarea integrală a ministrului Gabriel Leș: 
„Odată cu preluarea funcției de ministru al Apărării în a doua jumătate a lunii noiembrie 2018, am luat act de 
faptul că mandatul actualei conduceri SMAp se apropie de final, astfel că trebuia identificată cea mai bună soluție 
într-un interval de timp foarte scurt. Prelungirea mandatului ar fi reprezentat un semnal negativ la adresa elitei 
militare, întrucât ar insinua existența unei crize de leadership. Resursa umană este cel mai important atu al 
Ministerului Apărării Naționale, iar în calitate de ministru resping orice ingerință politică de natură să afecteze 
aceste valori ale Armatei. 
Astfel, mă văd nevoit să revin cu câteva precizări punctuale, întrucât s-a încercat vehicularea unor argumente și 
informații false în spațiul public, chiar și din partea unor jurnaliști cu prezumtivă reputație în domeniu. 
Din perspectivă legală, s-a speculat asupra faptului că ministrul Apărării nu a respectat condiția ce prevede că 
propunerea trebuie să vină din rândul șefilor categoriilor de forță, sau de locțiitor SMAp. Doresc să clarific pe 
această cale, încă o dată, că eu nu am mers la Cotroceni cu o propunere în plic. În realitate, am solicitat CSAT 
avizul pentru a numi un general al armatei române cu recunoaștere internațională în poziția de șef al Statului 
Major al Forțelor Terestre, urmând ulterior să emit ordinul de ministru aferent. Numai după aceste etape 
preliminare propunerea putea fi înaintată către președinte spre emiterea decretului de numire, aceasta fiind 
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pasul procedural final. Președintele a respins în mod reflex, fără argumente, solicitarea inițială (care este în fapt 
apanajul ministrului), anulând întregul eșafodaj pe care se întemeia procedura legală de numire. Teza conform 
căreia am mers la Cotroceni pentru a solicita emiterea unui decret de numire (sau a mai multora) pentru o 
persoană neeligibilă este profund neadevărată. 
Lipsa dialogului a fost cea de-a doua linie de argumentare prin care s-a încercat culpabilizarea celor implicați în 
procedură. Vă pot spune, ca am avut numeroase inițiative de a dialoga pe această temă cu Palatul Cotroceni. 
Deși este de notorietate tensiunea care există între guvern și președinție, am făcut tot posibilul pentru a evita o 
stare de ostilitate, și subsecvent un blocaj. Eu înțeleg rolul ministrului Apărării ca fiind un personaj discret, dar 
activ, care nu face din Armată o tribună de la care să-și optimizeze scorul electoral. 
Concret, l-am contactat direct, și din timp, pe președinte pentru a discuta deschis, spre a avea perspectiva 
domniei sale asupra problemei, însă reacția a venit prompt: “Președintele este Ocupat!”. 
Privind retrospectiv este limpede că s-a încercat o ambuscadă, care să genereze profit în plan mediatic, 
electoral, însă din fericire am la dispoziție căile legale pentru a readuce lucrurile în matca lor legală.  
Imi asum totuși vina de a fi mizat pe faptul că președintele nu-și va permite să abordeze domeniul apărării și 
securității în cheie pur electorală. 
Cu privire la decretul de prelungire a mandatului de șef SMAp (pe perioada maximă de un an) emis de președinte, 
situația din punct de vedere juridic este fără echivoc. În mod absolut simetric, propunerea de prelungire se 
supune aceleiași proceduri ca și cea de numire. Avem un singur precedent în acest sens, respectiv decretul 882 
din septembrie 2010, unde veti regăsi explicit sintagma în fundamentarea emiterii decretului: “Având în vedere 
propunerea ministrului apărării naționale și avizul prim-ministrului”. Cred că este absolut evident că rolul CSAT în 
această procedură a fost la rându-i viciat, președintele făcând informarea exclusiv la televizor și nu în cadrul 
ședinței Consiliului așa cum o cere legea și regulamentele de funcționare.  
Mai mult decât atât, am trimis toate documentele care intrau pe ordinea de zi cu 10 zile înainte, astfel că dacă ar 
fi existat un minimal deziderat pentru soluționarea problemei, Președintele, sau consilierii domniei sale (cu care a 
existat dialog) ar fi putut emite obiecții, ori cereri de clarificare, în timp util. 
Cu atît mai ambiguă este situația din perspectiva Ministerului Apărării cu cât instituția noastră are un cadru militar 
cu grad de general delegat la Cotroceni, pe funcția de secretar CSAT, care are explicit rolul de a verifica 
conformitatea procedurii și documentelor ce intră pe ordinea de zi. Înțeleg că domnia sa nu și-a făcut datoria, 
pentru că nu a semnalat niciuna dintre așa-zisele probleme de legalitate invocate de președinte. Ori, aceste 
probleme în fapt nu există, iar președintele a tratat situația exclusiv politic, în detrimentul celor mai elementare 
norme juridice”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Romania, in topul rusinos al "gunoierilor Europei". Ne batem pentru primul loc si vom rata inca o tinta 
importanta 
Romania e pe cale sa rateze inca o importanta tinta asumata la nivel european pentru a-si proteja cetatenii si 
mediul. Este vorba despre reciclarea a cel putin 50% din deseuri pana in 2020. 
Un raport recent al Comisiei Europene arata din nou cu degetul spre autoritatile romane, care nu numai ca nu au 
luat masuri pentru atingerea acestei tinte, dar chiar se gandesc la "solutii toxice", cum ar fi incineratoare pentru 
arderea gunoiului, care nu numai ca ar polua, dar ar produce si alte tipuri de deseuri. 
Cei de la Euronews au analizat raportul care reprezinta un semnal de alarma in al 12-lea ceas pentru 14 state 
membre UE. 
Astfel, primele pozitii sunt ocupate de Malta, Romania, Cipru, Grecia si Croatia. 
In 2016, toate cele 5 tari reciclau sub 25% din deseuri. De fapt, primele 4 tari adunat abia depaseau pragul de 50% 
deseuri reciclate. 
Gaz pe foc 
Malta statea cel mai rau in 2016, cu o rata de reciclare de 7%, in timp ce 83% din deseuri ajung in gropi de gunoi. 
Romania ocupa locul 2 cu 13% rata de reciclare si 69% deseuri aruncate in gropile de gunoi de pe teritoriul tarii. 
Problema insa e ca acestea sunt toxice pentru cetateni si mediu, iar tara noastra a fost condamnata, in toamna 
anului trecut, la Curtea de Justitie a UE, pentru ca nu mai putin de 68 de gropi de gunoi neconforme erau in 
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continuare deschise, desi Romania avea obligatia de a le inchide si a le reabilita pana la 16 iulie 2009. 
Stim cu totii cum cetatenii care locuiesc la marginea marilor orase si nu numai sunt afectati constant de mirosul 
care vine de la gropile de gunoi sau fumul toxic ce se ridica atunci cand acestea iau foc si ard necontrolat cu zilele 
si nu mai vorbim de infiltratiile din sol ce otravesc apa potabila. 
Solutia unora dintre autoritati in fata acestor mari probleme? De exemplu, in Bucuresti, unde de asemenea am 
fost dati in judecata de Comisia Europeana pentru ca decidentii n-au facut nimic ca oamenii sa nu mai respire un 
aer toxic, municipalitatea s-a gandit sa ceara fonduri europene pentru un ... incinerator. 
Astfel, autoritatile au inteles prin reciclare arderea gunoiului. Expertii de mediu au avertizat din primul moment ca 
astfel s-ar produce atata poluare ca am afecta si vecinii bulgari. 
"In Capitala, curentii de aer se misca intr-un anumit fel si formeaza deasupra orasului o ciuperca de praf. Aceasta 
ciuperca roteste tot timpul praful care exista. Dar daca in ciuperca asta de praf mai bagam si deseurile de la 
incinerator, pai e o nenorocire. Atat de poluator este acest tip de incinerator, ca daca s-ar porni s-ar simti si la 
Sofia aceasta poluare", declara la acel moment auditorul de mediu Eugen Cincu. 

 Firea vrea mai multe locuri unde sa arda gunoiul in Bucuresti. Auditor de mediu: Daca bagam si deseuri in 
ciuperca de praf, e nenorocire! 

 Bucurestenii si haosul reciclarii: Ce se intampla cu gunoiul pe care-l colectam selectiv 
  

Nicio sansa sa atingem tinta 
Iar tarile care isi incinereaza gunoiul sunt, de asemenea, vizate de Comisia Europeana, exact din motivele de mai 
sus. De exemplu, pe lista celor avertizati gasim si Estonia, unde doar 10% din deseuri ajung in gropi de gunoi. Insa 
rata de reciclare este de doar 28%, restul ajungand in foc. 
Adrian Gibbs, consultant la firma care a realizat raportul Comisiei Europene, spune ca Romania, Grecia si Cipru nu 
au nicio sansa sa atinga tinta. 
"Aceste tari vor rata tinta de reciclare pentru 2020, la cum arata situatia in acest moment", a declarat Gibbs 
pentru Euronews. 
El recomanda tarii noastre sa implementeze de urgenta recomandarile din raport. In cazul Romaniei vorbim de 17 
recomandari, de la modificari legislative, la campanii de constientizare, stimulente economice, dar si amenzi 
pentru autoritatile care nu implementeaza servicii de colectare necesare, si, nu in ultimul rand, atragerea de 
fonduri europene, dar pentru proiecte viabile. 
De remarcat este ca, in declaratia de acum pentru Euronews, Gibbs nu mai mentioneaza Malta. Astfel, Romania 
are sanse mari la un titlu deloc dezirabil. 
(Sursa: ziare.com) 

  

 In cea mai geroasa dimineata din aceasta iarna, Romania a importat masiv energie la cele mai mari preturi din 
regiune 
Romania a importat o cantitate semnificativa de energie electrica marti dimineata, pe fondul unui consum 
national foarte mare, de peste 9.400 de MW, potrivit datelor Transelectrica. 
Astfel, la ora 10:15, importul de energie electrica era de 1.413 MW, consumul se ridica la 9.457 de MW, iar 
productia, la 8.104 MW. Un import similar nu a mai fost inregistrat din februarie 2018. 
Consumul de energie de marti dimineata este foarte aproape de cel record, de 9.750 de MW, inregistrat in iarna 
2017. 
In topul surselor de productie se afla carbunele, cu 25,90% (2.089 MW), hidrocarburile - 24,50% (1.977 MW), 
hidro - 20,22% (1.632 MW), nuclear - 17,29% (1.395 MW), eolian - 8,51% (687 MW), foto - 2,80% (226 MW), 
biomasa - 0,79% (64 MW). 
Pretul energiei in Romania pe piata bursiera spot continua sa fie si marti cel mai mare din regiune, dupa ce, luni, 
avea o diferenta de 30-36% fata de celelalte tari cu care piata spot este cuplata. 
Marti, pretul in Romania este de 78,83 euro pe MWh, in Ungaria - 77,13% euro pe MWh, in Slovacia - 59,09 euro 
pe MWh, iar in Cehia - 56,29 euro pe MWh.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Programata pentru 2022, inaugurarea Golden Gate-ului romanesc risca sa fie amanata cu mai multi ani. Iata 
de ce 
Finalizarea podului peste Dunare de la Braila ar putea intarzia chiar si cu cativa ani, din cauza ca statul n-a luat din 
timp masurile necesare pentru desfasurarea in bune conditii a proiectului, sustine deputatul USR Catalin Drula. 
Proiectul Golden Gate-ului romanesc - adica al podului peste Dunare care va lega Braila de Tulcea - a fost semnat 
pe 15 ianuarie 2018. 
La acel moment, se stabilise ca proiectarea uriasului pod urma sa dureze un an, iar constructia lui propriu-zisa inca 
3 ani. Una peste alta, pana in 2022, cu o cheltuiala de circa 430 de milioane de euro, tara noastra urma sa se 
aleaga cu unul dintre cele mai moderne poduri din Europa, lung de aproape 2 kilometri. 
In plus, urmau sa se construiasca si 25 de kilometri de drum nou (dintre care 19 pe malul tulcean si 4,3 pe cel 
brailean) care sa lege podul de reteaua nationala rutiera. 
Proiectarea a inceput la scurt timp dupa semnarea contractului, iar pe 19 decembrie s-a dat si ordinul de incepere 
a lucrarilor. In aparenta, totul pare sa se desfasoare conform planului, asa ca n-am avea niciun motiv serios sa 
credem ca podul nu va fi gata in anul 2022. 
In realitate, insa, lucrurile nu stau deloc asa, sustine Catalin Drula (USR), membru in Comisia de Transporturi a 
Camerei Deputarilor. 
Motivele care ar putea intarzia finalizarea podului 
"Este adevarat ca s-a dat autorizatie de construire, dar numai pentru 7% dintre lucrarile din proiect. Practic, se 
poate lucra la cei doi piloni ai podului si la un singur bloc de ancorare pentru cabluri, situat la extremitatea din 
Tulcea a podului. 
Restul de 93% dintre lucrari nu se pot efectua momentan. Din acest punct de vedere, as spune ca situatia este 
dezastruoasa. 
Motivul pentru care nu se poate face cea mai mare parte a lucrarilor este ca pe traseul proiectului nu s-au realizat 
relocarile de utilitati. Iata despre ce este vorba. Pe traseul drumului care vine in continuarea podului, atat pe 
malul din Braila cat si pe cel din Tulcea, sunt conducte de gaz si linii electrice. De regula, constructorul este cel 
insarcinat cu mutarea acestor retele, astfel incat in zona sa se poata construi sosea. 
In cazului podului, insa, a ramas in sarcina Companiei de Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR) sa rezolva 
problema relocarii utilitarilor. Mai exact, CNAIR urma sa contracteze societatile care sa realizeze, efectiv, 
relocarea. 
In mod normal, ca aceste relocari sa nu produca intarzieri, ele trebuiau scoase la licitatie odata cu podul. Dar 
CNAIR nu le-a scos atunci, ci abia dupa semnarea contractului de constructie. Mai mult chiar - dupa ca s-au lansat 
tarziu - licitatiile au mai fost si anulate. 
Motivul: preturile estimate de CNAIR pentru lucrari erau atat de mici incat intreprinzatorii care puteau face 
relocarea de utilitati nu s-au inscris la licitatie. Nici pana astazi licitatiile n-au fost reluate, iar relocarile de utilitati 
nu s-au realizat. 
Iar asta pune inclusiv probleme de proiectare. Mai exact, proiectul tehnic al lucrarii trebuie coordonat cu cel al 
relocarilor. Adunate, toate acestea ar putea intarzia cu ani intregi finalizarea proiectului", a declarat deputatul 
Catalin Drula pentru Ziare.com. 
 
CNAIR: Nu vedem motive de ingrijorare 
La solicitarea Ziare.com, Alin Serbanescu a declarat ca, momentan, nu vede motive de ingrijorare cata vreme 
constructorul are ce lucra, iar licitatiile pentru relocarea utilitatilor vor fi reluare in curand. 
"Speram sa reluam aceste licitatii chiar pana la finele acestei luni. Vom incerca, de aceasta data, sa venim cu 
preturi ceva mai atractive, care sa convinga societatile sa participe. Nu putem oferi peste pretul pietei, dar 
speram, totusi, sa-i convingem sa liciteze. 
Iar judecand dupa faptul ca pana acum nu s-au prea ingramadit contructorii la licitatie, am putea spera sa nu 
avem parte nici de prea multe contestatii. 
Oricum, momentan constructorii au front de lucru si nu vad niciun motiv sa ne gandim la intarzierea finalizarii 
lucrarilor", a apreciat Alin Serbanescu. 
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Din pacate, in anii din urma, constructorii au intarziat si finalizarea multor proiecte de infrastructura mult mai 
simplu de realizat decat podul peste Dunare. Ramane sa vedem daca optimisul autoritatilor este sau nu justificat 
in acest caz. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Metroul Drumul Taberei e inca blocat in instanta. Inaugurarea magistralei se amana pe termen nelimitat 
In ciuda promisiunilor fostului ministru al Transporturilor, Lucian Sova, e putin probabil ca bucurestenii sa poata 
circula cu metroul pana in Drumul Taberei in acest an. Motivul: o problema in instanta impiedica finalizarea 
lucrarilor din subteran. 
Licitatiile pentru selectarea unui constructor care sa realizeze linia de metrou care sa lege Drumul Taberei de 
Pantelimon au inceput inca din 2008. Trei ani mai tarziu, in 2011, o asociere condusa de societatea Astaldi 
incepea propriu-zis lucrarile, programate sa dureze cel mult 4 ani. 
Din pacate, magistrala n-a fost gata nici in 2015 - asa cum ar fi fost normal - si nici in 2016. Abia prin 2017 se 
intrezarea posibilitatea finalizarii liniei de metrou. N-a fost sa fie, insa, iar termenul de executie s-a prelungit din 
nou. 
Pe 30 mai 2017, Metrorex a lansat o licitatie pentru a alege societatea care sa realizeze, in schimbul a circa 121 de 
milioane de lei, sistemul de automatizare si protectie pentru noua linia de metrou. 
In cursa pentru obtinerea lucrarilor s-au inscris doua societati cu renume international: Siemens si Alstom. In faza 
de evaluare tehnica a documentatiei depuse, insa, Siemens a fost descalificata. 
Nemultumita, societatea descalificata a deschis mai multe actiuni in instanta, contestand deciziile Metrorex. Intr-
unul dintre dosare, pe 15 noiembrie, instanta a dat dreptate Metrorex si a respins definitiv contestatia formula de 
Siemens. Din pacate, insa, problema tot nu s-a rezolvat. 
Directorul-executiv al Metrorex SA, Dumitru Sodolescu, a declarat pentru Ziare.comca tot de instanta depinde 
cand se va deschide Magistrala 5 de metrou. 
"Existau, de fapt, doua dosare. Primul s-a rezolvat pe 15 noiembrie. Al doilea, insa, era suspendat pana la 
solutionarea primului. Iar fiind sfarsit de an, instanta n-a mai facut nimic in cazul acestui al doilea dosar. Cu alte 
cuvinte, nu l-a repus inca pe rol. 
Noi am solicitat repunerea pe rol, astfel incat aceasta chestiune sa se clarifice cat mai curand si sa nu ne mai 
intarzie la infinit. Termenul in care se va putea deschide Magistrala 5 depinde acum de ce va stabili instanta si de 
momentul in care o va stabili", ne-a explicat Dumitru Sodolescu. 
Pana cand cauza - inca fara termen de judecata stabilit - nu se va rezolva, Metrorex SA nu va putea semna 
contractul cu Alstom, care sa realizeze sistemul de automatizare si protectie. Iar fara acest sistem metroul nu va 
putea transporta calatori pe Magistrala 5. 
Fostul ministru al Transporturilor, Lucian Sova, era sigur ca, in 2019, problema se va rezolva, iar bucurestenii vor 
putea circula cu metroul pana in Drumul Taberei. Din pacate, se pare ca Sova a fost din cale afara de optimist. 
Motivul: potrivit specialistilor de la Asociatia Pro Intrastructura (API), dupa solutionarea problemelor din instanta 
si semnarea unui contract pentru realizarea sistemului de automatizare, lucrarile vor dura cel putin 9 luni. 
Iar asta inseamna ca avem toate sansele sa ne prinda 2020 cu linia inca neinaugurata. 
Oricum, potrivit unui document al Ministerului Transporturilor, in prima etapa nu urmeaza sa se deschida intreaga 
magistrala, care sa faca legatura intre Drumul Taberei si Pantelimon. Mai intai se va deschide tronsonul care sa 
faca legatura intre statia Raul Doamnei si Eroilor, oferindu-le astfel bucurestenilor din sud-vestul Bucurestiului 
acces la transportul cu metroul. 
Ulterior, pana in 2023 ar urma sa se deschida tronsonul Eroilor - Piata Iancului, iar pana in 2030 ar trebui sa fie 
gata si ultima portiune a magistralei, dintre Piata Iancului si Pantelimon. 
Pana cand lucrurile vor reintra pe fagasul normal, insa, sutele de mii de bucuresteni care ar putea scapa de 
aglomeratia de pe strazile Capitalei calatorind prin subteran, pe Magistrala 5, n-au altceva de facut decat sa 
astepte si sa toace marunt din buze, la fel cum fac deja de mai bine de un deceniu. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Curtea de Apel Bucuresti ii arata Gabrielei Firea de ce cele 22 de companii muncipale sunt nelegale 
Inca de la anuntarea deciziei prin care sunt anulate toate hotararile de infiintare a celor 22 de companii 
municipale,primarul general Gabriela Firea a cerut Curtii de Apel Bucuresti motivarea de urgenta a acesteia. 
Curtea de Apel Bucuresti sustine, in motivarea de marti, ca hotararile CGMB de infiintare a celor 22 de companii 
municipale sunt nelegale, deoarece trebuiau aprobate cu votul a doua treimi din numarul total al consilierilor 
locali in functie si nu cu majoritate simpla. 
Completul care a luat aceasta decizie a fost format din judecatoarele Amelia Raluca Onisor, Alina Ghica si Nicoleta 
Nolden. 
Instanta sustine ca societatile infiintate prin hotararile CGMB au obiecte de activitate variate: producerea, 
furnizarea energiei electrice si termice; servicii energetice si de mentenanta; realizarea activitatilor necesare 
asigurarii serviciului de iluminat public; administrarea si dezvoltarea infrastructurii unitatilor sanitare ale 
municipalitatii; protectia civila si activitatile de voluntariat; servicii in tehnologia informatiilor; construirea, 
dezvoltarea si administrarea de baze sportive si terenuri de sport; punerea in valoare si exploatarea obiectivelor 
turistice; administrarea parcurilor, gradinilor publice si strandurilor; serviciul de administrare a retelei de 
agrement; administrarea spatiilor publicitare; intretinerea materialului lemnos situat pe spatiile verzi; asigurarea 
protectiei si sigurantei obiectivelor de interes public si privat; consolidarea cladirilor cu risc seismic; servicii de 
coordonare/consultanta pentru proiectele de infrastructura mare; gestionarea unitara a fondului imobiliar; 
administrarea drumurilor si parcarilor publice; organizarea activitatii de transport local de persoane. 
Magistratii arata ca aceste societati municipale s-au constituit din asocierea dintre CGMB si SC Service Ciclop SA, 
insa aceasta societate este detinuta de Primaria Capitalei si are doar 0,1% din actiunile companiilor municipale. 
In consecinta, Municipiul Bucuresti detine controlul exclusiv asupra companiilor municipale, avand toate 
drepturile de vot, posibilitatea de a numi si de a revoca membrii organelor de administrare si de control, 
exercitand influenta exclusiva asupra intreprinderilor publice care urmau a fi constituite. 
Aportul in numerar adus de Service Ciclop SA in fiecare companie municipala, care urma a fi infiintata, are o 
valoare modica, de 120 lei, fata de 119.800 lei - aportul Municipiului Bucuresti. 
"Nu se poate sustine in mod valabil nici eventuala contributie a Service Ciclop SA la buna functionare a 
activitatilor economice pe care societatile pe actiuni infiintate le-ar fi desfasurat, intrucat acestea nu au legatura 
cu obiectul de activitate al Ciclop SA - prestarea de servicii de intretinere si reparatii ale autovehiculelor. De 
asemenea, nu rezulta din alte imprejurari faptul ca acest asociat minoritar ar detine cunostinte in domenii atat de 
variate precum tehnologia informatiilor, furnizarea energiei electrice si termice, servicii energetice, administrarea 
si dezvoltarea infrastructurii unitatilor sanitare ale municipalitatii, protectia civila etc. Astfel, Curtea constata 
faptul ca, in fapt, nu a existat o intentie de asociere a Municipiului Bucuresti cu Service Ciclop SA, in sensul de 
punere in comun a unor resurse in vederea desfasurarii unor activitati economice pentru gestionarea unor servicii 
publice", spune instanta. 
CAB arata ca hotararile CGMB de infiintare a companiilor municipale trebuiau luate cu votul a doua treimi dintre 
consilieri si nu cu majoritate simpla. 
"Curtea arata ca hotararile CGMB in discutie nu sunt hotarari care intra in sfera de aplicare a art. 45 alin. (2) lit. f) 
din Legea nr. 215/2001, ci a art. 45 alin. (3) din acelasi act normativ. Or, din situatia de fapt rezulta ca hotararile a 
caror nulitate s-a solicitat au fost adoptate cu o majoritate simpla, cu 27, 28, respectiv 29 voturi pozitive, din 45 
sau, dupa caz, 46 de consilieri prezenti, respectiv cu 30 voturi pozitive, din 38 de consilieri prezenti. In momentul 
adoptarii fiecarei hotarari, in cadrul CGMB existau 50 de consilieri locali in functie. Prin urmare, Curtea conchide 
ca nu s-a respectat o conditie esentiala de valabilitate a hotararilor - adoptarea acestora cu votul a doua treimi din 
numarul total al consilierilor locali in functie, astfel ca aceste acte administrative sunt nelegale", se precizeaza in 
motivarea CAB. 
Instanta nu a mai pus in discutie oportunitatea infiintarii companiilor municipale, de vreme ce s-a stabilit 
caracterul nelegal al hotararilor CGMB. 
Pe 22 noiembrie 2018, presedintele USR Bucuresti, Roxana Wring, consilier municipal si semnatar al actiunii in 
instanta, declara ca aceste companii sunt "un esec managerial si financiar de proportii". 
"Instanta a decis ca toate companiile au fost infiintate de Gabriela Firea cu incalcarea legii, asa cum am spus si noi 
inca de anul trecut. Este o veste foarte proasta pentru gastile din Voluntari care isi vad naruit visul de a pune 
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mana pe Bucuresti bucata cu bucata. Este in schimb o veste foarte buna pentru bucuresteni pentru ca aceste 
companii nu vor mai inghiti sute de milioane de euro asa cum au facut-o pana acum. Aceste companii sunt un 
esec managerial si financiar de proportii pentru care Gabriela Firea trebuie sa raspunda", sustinea atunci Wring. 
Ea mai spunea ca Firea "a girat si a fortat impotriva legii" infiintarea acestor companii. 
"Actualul primar este cel care a dat peste jumatate de miliard de euro catre aceste structuri infiintate peste 
noapte. Si actualul primar trebuie sa plateasca. Gabriela Firea este singurul vinovat pentru cel mai mare dezastru 
edilitar si financiar din Bucuresti din ultimii 30 de ani. Am avertizat de fiecare data ca legea este incalcata si i-am 
cerut Gabrielei Firea sa nu se aventureze intr-un astfel de experiment. Din pacate, nu a ascultat si a impins orasul 
si banul public intr-o groapa de unde vom iesi foarte greu", mai afirma Roxana Wring. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 România a prezentat la Bruxelles prioritățile Președinției Consiliului UE. Ministrul Ciamba a prezidat 
reuniunea miniștrilor de Externe 
România a debutat la Bruxelles în rolul de ţară care asigură, până la jumătatea anului, preşedinţia Consiliului 
Uniunii Europene. 
Astăzi a avut loc prima reuniune a Consiliului Afaceri Generale sub egida preşedinţiei române, iar întâlnirea a fost 
prezidată de ministrul delegat pentru afaceri europene, George Ciamba. Acesta a prezentat priorităţile pentru 
următoarele şase luni. 
Cea mai importantă temă discutată la Consiliul Afaceri Generale de marţi a fost cadrul financiar multianual, a 
declarat ministrul delegat pentru Afaceri Europene, George Ciamba, care a prezidat reuniunea, el subliniind că 
România va depune toate eforturile pentru a prezenta o bază pentru un acord pe acest subiect, în toamnă. 
"Cea mai importantă temă de azi a fost cadrul financiar multianual, care este un dosar strategic pentru 
preşedinţia noastră. Ne-am exprimat din nou ambiţia de a avea rezultate. Cred că Consiliul European a dat ca 
limită de timp toamna aceasta, dar asta nu înseamnă că trebuie să fim mai puţin ambiţioşi. Cred că trebuie să 
facem tot ce este posibil', a spus Ciamba, într-o conferinţă de presă, la Bruxelles. 'Vrem să pregătim o bază pentru 
un acord în toamnă", a subliniat el. 
George Ciamba a vorbit şi despre cum va aborda România preşedinţia Consiliului Uniunii Europene: "Am subliniat 
că vom lucra ca un broker neutru, pentru a ne ridica la nivelul aşteptărilor, vrem să păstrăm unitatea şi 
coeziunea în Uniune într-o perioadă dinamică ce este marcată de provocări - Brexit, în acelaşi timp schimbarea 
ciclurilor instituţionale". 
Oficialul român a amintit de Summitul de la Sibiu, care va avea loc în timpul preşedinţiei României. 
"Preşedinţia noastră va avea trei luni foarte active şi va încerca să aducă cât de multe rezultate poate în 
dosarele legislative pe care lucrăm împreună, pentru Summitul de la Sibiu şi pentru ultima lună, care va fi 
foarte agitată, după alegerile europene", a evidenţiat el, subliniind dorinţa României "de a construi o Europă mai 
puternică şi mai coezivă". 
Potrivit lui Ciamba, în cadrul CAG de marţi a fost discutat şi subiectul dezinformării. 
"Dezinformarea a devenit una dintre cele mai mari provocări pentru democraţiile noastre. Pentru a fi eficienţi 
avem nevoie de eforturi comune ale statelor membre UE şi ale societăţii civile", a punctat ministrul delegat al 
Afacerilor Europene, Ciamba adăugând că oficialii doresc protejarea alegerilor "de influenţe din afară". "Ciclul 
legislativ se încheie cu mandatul nostru şi de aceea trebuie să fim foarte ambiţioşi. Trebuie să fim realişti, dar 
este foarte important să avansăm şi să închidem cât mai multe dosare putem, în următoarele săptămâni. (...) 
Vrem să lucrăm cu hotărâre, optimism şi realism în acelaşi timp", a afirmat el. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Președintele Comisiei Europene și Colegiul Comisarilor se vor afla joi și vineri în România. Ceremonia de 
lansare a președinției țării noastre la Consiliul UE, în direct la TVR, partener media oficial 
Ceremonia oficială de lansare a Președinției României la Consiliul Uniunii Europene va avea loc joi, la București, la 
Ateneul Român. La eveniment sunt invitaţi înalţi oficiali europeni. Potrivit tradiţiei, şeful Comisiei Europene, Jean-
Claude Juncker, Colegiul Comisarilor de la Bruxelles, dar şi presa acreditată la instituţiile europene vor ajunge în 
România pentru acest eveniment. Televiziunea Română este partener media oficial al evenimentului. 
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Președintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, și Colegiul Comisarilor se vor afla la București joi și vineri, 
10 – 11 ianuarie, pentru a marca începerea oficială a Președinției române, ce va debuta cu un concert de 
deschidere. 
Televiziunea Română va transmite în direct joi, în Ediție - eveniment, de la ora 19.00, concertul de la Ateneul 
Român. 
Vineri, 11 ianuarie, președintele Comisiei Europene va avea întâlniri bilaterale cu președintele Klaus Iohannis și cu 
prim-ministrul României, Viorica Dăncilă. 
Cele două reuniuni vor fi urmate de conferințe de presă. 

 10:30 - Președintele Jean-Claude Juncker va susține o conferință de presă comună alături de 
președintele României, Klaus Iohannis, la Palatul Cotroceni. 

 12:30 - Președintele Jean-Claude Juncker va susține o conferință de presă comună alături de prim-
ministrul României, Viorica Dăncilă, la Palatul Victoria. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Moment decisiv pentru Theresa May - Soarta Brexit-ului se va decide pe 15 ianuarie în camera Comunelor 
Votul ratificării acordului privind ieşirea Regatului Unit din Uniunea Europeană încheiat cu Bruxellesul va avea loc 
la 15 ianuarie, în camera Comunelor, a confirmat un purtător de cuvânt al premierului britanic Theresa May la 
finalul unei reuniuni a Cabinetului restrâns, relatează Reuters preluată de news.ro. 
Theresa May a dezminţit din nou orice intenţie de a amâna ruptura cu UE, a adăugat el. Ideea poate că a fost 
evocată de reprezentanţi europeni, însă nu de către Londra, a continuat purtătorul de cuvânt. 
”Dezbaterea va începe mâine (miercuri), mai puţin dacă Parlamentul adoptă o moţiune de lucru. Premierul a 
declarat că va încheia dezbaterea marţea viitoare, la 15 ianuarie, dată la care va avea loc votul”, a declarat el 
marţi. 
Partidul Laburist a precizat pe contul său de Twitter că votul urmează să înceapă la ora locală 19.00 (21.00, ora 
României). 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Miscare soc pentru Europa a Administratiei Trump: A retrogradat statutul diplomatic al delegatiei UE in SUA si 
nici macar nu a anuntat oficial 
Administratia Trump a retrogradat statutul diplomatic al delegatiei Uniunii Europene in Statele Unite ale Americii. 
Informatia a fost confirmata pentru Deutsche Welle de un oficial european. 
Hotararea, neanuntata si oficial de Departamentul de Stat al SUA, a facut ca statutul diplomatic al delegatiei UE la 
Washington sa coboare de cel de stat membru la cel de organizatie internationala. 
"Nu stim exact cum au facut-o pentru ca, in mod convenabil, au uitat sa ne anunte si pe noi", a declarat oficialul 
pentru sursa citata. "Pot confirma ca vestea nu a fost bine primita la Bruxelles", a completat acesta. 
Dupa ce delegatia a observat ca ambasadorul UE la Washington nu a fost invitat la anumite evenimente 
desfasurate la finele anului trecut, oficialii care au organizat inmormantarea fostului presedinte George H.W. Bush 
au confirmat diplomatilor UE ca statutul reprezentantei a fost, de fapt, retrogradat. 
Diplomatii cred ca retrogradarea a fost implementata la sfarsitul lunii octombrie sau inceputul lunii noiembrie. 
Au "uitat" sa anunte 
La funeraliile de stat ale lui George H.W. Bush, in timp ce diplomatii s-au adunat la Washington pentru a aduce un 
omagiu, ambasadorul UE la Washington, David O'Sullivan, nu a fost chemat in ordinea cronologica obisnuita. In 
mod normal, ambasadorii sunt chemati in ordine, incepand cu ambasadorul care are cel mai lung mandat. Insa 
O'Sullivan a fost chemat ultimul. 
Inainte de retrogradare, O'Sullivan, care este ambasadorul UE la Washington din 2014, ar fi fost printre primii 20 
sau 30 de ambasadori dintre cei peste 150 de reprezentanti straini detasati in capitala SUA. 
"Aceasta nu este pur si simplu o problema de protocol, ci o decizie cu un motiv politic foarte evident", a mai spus 
oficialul. 
Dupa ce si-au dat seama de retrogradare, diplomatii UE la Washington au solicitat clarificari de la Departamentul 
de Stat. 
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"Ne-au spus ca au uitat sa ne anunte si ca decizia a fost luata pentru ca, aparent, este ceea ce considera seful de 
protocol ca trebuie facut", a mai adaugat diplomatul. 
Atitudine anti-UE 
Sursa a mai explicat ca, in timp ce nu este neobisnuit ca o noua administratie sa regandeasca clasificarile 
protocolului, este totusi ciudata ca o astfel de retrogradare sa aiba loc la doi ani dupa preluarea conducerii, avand 
in vedere de cand e Trump la Casa Alba. 
Este, de asemenea, rar ca o misiune diplomatica sa nu fie informata de tara gazda cu privire la o astfel de decizie 
inainte, dar si in scris. 
"Imi vine greu sa cred ca decizia are legatura cu noua administratie sau cu un nou protocol", a mai explicat sursa. 
Reducerea statutului vine in contextul in care Administratia Trump pare sa ia din ce in ce mai des pozitii sau 
masuri anti-UE. 
Trump a fost un sustinator al iesirii Marii Britanii din Uniunea Europeana in timpul campaniei sale prezidentiale si, 
in calitate de presedinte, a atacat in mod repetat Uniunea Europeana pe probleme precum comertul sau 
apararea. 
(Sursa: ziare.com) 
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